

Title (en)

PROCESS FOR STABILIZING MIXTURES BASED ON HALOGENATED POLYMERS.

Title (de)

VERFAHREN ZUR STABILISIERUNG VON MISCHUNGEN AUF BASIS VON HALOGENHALTIGEN POLYMEREN.

Title (fr)

PROCEDE DE STABILISATION DES MELANGES A BASE DE POLYMERES HALOGENES.

Publication

**EP 0365577 A1 19900502 (FR)**

Application

**EP 88905881 A 19880622**

Priority

FR 8709279 A 19870626

Abstract (en)

[origin: WO8810282A1] In a process for stabilizing mixtures of halogenated polymers, at least one organic compound containing one or more -SH functions and a very small amount of at least one halide chosen from the organometallic halides and/or the metallic halides, or a mixture of these compounds, are added to the mixtures during their preparation. The organic compounds containing one or more -SH functions have the formula R(R'-SHx)y in which: R is the residue of a monohydroxyl alcohol or of a monomeric or polymeric polyol, R'-SHx is the residue of a carboxylic monoacid or polyacid containing one or more -SH functions bonded to R by esterification. The organometallic halides have the formula RnMe(v)Halv-n in which R is an organic residue, n is the number of R bonded to the metal Me, Me = Sn, Al, B, Sb, Fe, v is the valency of Me. The metallic halides have the formula Me(v)Halv in which: Me is a metal whose halide solution containing 35 meq of halide per litre of distilled water has a pH equal to or less than 5, and preferably equal to or less than 3, at 23 DEG C.

Abstract (fr)

Selon ce procédé, on ajoute aux mélanges lors de leur préparation au moins un composé organique contenant une ou plusieurs fonctions -SH et une très faible quantité d'au moins un halogénure choisi parmi les halogénures organo-métalliques ou/et les halogénures métalliques, ou un mélange de ces composés. Les composés organiques contenant une ou plusieurs fonction(s) -SH présentent la formule suivante: R(R'-SHx)y dans laquelle: R est le reste d'un alcool monohydroxylique ou d'un polyol monomérique ou polymérique, R'-SHx est le reste d'un monoacide ou d'un polyacide carboxylique, contenant une ou plusieurs fonctions -SH liée(s) à R par estérification. Les halogénures organo-métalliques présentent la formule suivante: RnMe(v)Halv-n dans laquelle: R est un reste organique, n indique le nombre de R lié au métal Me, Me = Sn, Al, B, Sb, Fe..., v est la valence du Me. Les halogénures métalliques présentent la formule suivante: Me(v)Halv dans laquelle: Me est un métal dont le composé halogéné donne en solution aqueuse d'environ 35 meq. d'halogène par litre d'eau distillée, à environ 23°C, un pH égal ou inférieur à 5, de préférence un pH égal ou inférieur à 3.

IPC 1-7

**C08K 5/00; C08K 13/02; C08L 27/02; C08L 27/06**

IPC 8 full level

**C08K 3/22 (2006.01); C08K 3/16 (2006.01); C08K 5/37 (2006.01); C08K 5/56 (2006.01); C08K 5/57 (2006.01); C08L 27/06 (2006.01); C08L 101/00 (2006.01)**

CPC (source: EP KR US)

**C08K 3/16 (2013.01 - EP US); C08K 5/00 (2013.01 - KR); C08K 5/37 (2013.01 - EP US); C08K 5/56 (2013.01 - EP US); C08K 5/57 (2013.01 - EP US)**

Citation (search report)

See references of WO 8810282A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8810282 A1 19881229; AT E87952 T1 19930415; AU 1966888 A 19890119; AU 625411 B2 19920709; BR 8807588 A 19900529; CA 1335012 C 19950328; CN 1043723 A 19900711; DE 3880033 D1 19930513; DE 3880033 T2 19940127; EP 0299882 A1 19890118; EP 0299882 B1 19930407; EP 0365577 A1 19900502; ES 2040885 T3 19931101; FR 2617175 A1 19881230; FR 2617175 B1 19891027; HU 205962 B 19920728; HU T51311 A 19900428; IL 88604 A 19920906; JP H02504038 A 19901122; KR 890701674 A 19891221; RO 105578 B1 19920925; US 5166241 A 19921124; ZA 889283 B 19891227**

DOCDB simple family (application)

**FR 8800332 W 19880622; AT 88420212 T 19880622; AU 1966888 A 19880622; BR 8807588 A 19880622; CA 570128 A 19880622; CN 88105832 A 19881227; DE 3880033 T 19880622; EP 88420212 A 19880622; EP 88905881 A 19880622; ES 88420212 T 19880622; FR 8709279 A 19870626; HU 423388 A 19880622; IL 8860488 A 19881206; JP 50552088 A 19880622; KR 890700355 A 19890227; RO 14351188 A 19880622; US 45776889 A 19891122; ZA 889283 A 19881212**